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حیدری نماینده مجلس: 

حساسیت روی برنامه زیاد است، نباید از 
آن عقب بیفتیم

فیش های حقوقی همچنان محرمانه است؛

»نجومیبگیران«هنوزنجومیمیگیرند؟

ســرویس سیاسی- بیســت و چهارم دیماه، 
فیش حقوقیِ ۳۳ میلیون تومانی یک دختر خانم دهه 
هشتادی که فرزند یکی از اعضای شورای شهر تهران 
است، خبرساز شد؛ یک دختر خانم جوان که از رانتِ 
وابستگی در شهرداری استفاده کرده، ۳۳ میلیون تومان 
حقوق ماهانه می گیرد، وقتی در همین شهرداری های 
کشور، کارگران زحمتکش و باسابقه با بیش از ۴۰ یا 
۵۰ سال سن داریم که شبانه روز برای خدمت به مردم 
و تمیزی شهرهایمان عرق می ریزند و هفت یا هشت 

میلیون تومان هم به زور می گیرند.
انتشار این فیش ۳۳ میلیون تومانی که در نهایت 
منجر به اســتعفای وی شد با واکنش رئیس شورای 
شهر تهران همراه بود. چمران در توضیحاتی غیرقابل 
توجیه گفت: »این فــرد حقوق معوقه )عقب افتاده( 
داشــته و رئیس دفتر یکســری وظایف خاص دارد 
و جایگاهــش بالاتر از یک کارمند اســت…« این 
توضیحات برای حقوق بالای یک رئیس دفتر، وقتی 
کارگران شــهرداری در همین پایتخت شبانه روز در 
برف و بوران و در ســرما و گرما زحمت می کشند و 
ماهی هفت، هشــت میلیون تومان حقوق می گیرند، 

چطور می تواند قانع کننده باشد؟
سقفیکهرعایتنمیشود!

فیش هــای نجومی و دریافتی های خارج از متر 
و میزانِ عدالت، اتفاق جدیدی نیســت؛ ســال قبل، 
از فیــش حقوقی چند مدیر یک پتروشــیمی دولتی 
رونمایی شــد و سال های قبل تر، فیش مدیران دیگر 
دولت و شــرکت های خصولتــی و دولتی بود که به 
رســانه ها و فضــای مجازی درز کــرد؛ و دولت هر 
سال، سقف حقوق و دریافتی در لایحه بودجه تعیین 
می کند و البته هر سال، این سقف تعیین شده به طرق 
و شــیوه های مختلف، به نام وام مســکن و معوقه و 
پاداش و حق المشــاوره زیر پا گذاشته می شود و البته 
از شفافیتِ بند ۲۹ قانون ششم توسعه و سامانه فیش 

حقوقی مدیران نیز کاری برنیامده است.
در بنــد »د« تبصره ۱۲ ماده واحده لایحه بودجه 
ســال ۱۴۰۲ آمده است که »سقف خالص پرداختی 
متوســط ســالانه از محل حقوق و مزایای مستمر و 
غیرمستمر و سایر پرداختی ها از هر محل و تحت هر 
عنوان در سال ۱۴۰۲ به گروه های مختلف حقوق بگیر 
در دســتگاه های اجرایی موضوع مــاده )۲۹( قانون 
برنامه پنجســاله ششم توســعه اقتصادی، اجتماعی 
و فرهنگــی جمهوری اســامی ایــران و همچنین 
نیروهای مســلح، وزارت اطاعات و سازمان انرژی 
اتمی از قبیل کارکنان کشــوری و لشکری، اعضای 
هیأت علمی دانشــگاه ها و مؤسسات آموزش عالی 
و پژوهشــی و قضات و بازنشستگان، وظیفه بگیران 
و مشــترکان صندوق های بازنشســتگی کشوری و 
لشــکری و سایر صندوق های بازنشستگی وابسته به 
دســتگاه های اجرائی در کلیه مناطق کشور به میزان 
پانصد میلیون ریال است. پرداخت مازاد بر این مبلغ 
تحــت هر عنوان و از محل هر نوع اعتبار به کارکنان 
کشــوری و لشکری اعم از کارمندان، اعضای هیأت 
علمی، قضــات و بازنشســتگان در وزارتخانه ها و 
شرکت های دولتی و همچنین شرکت ها و مؤسساتی 
که مدیران آن به هر طریق توسط دولت و یا نهادهای 

عمومی منصوب می شوند، ممنوع است.«
با این حســاب، سقف حقوق ســال آینده، ۵۰ 
میلیون تومان است که ۷ برابر حداقل حقوق ۷ میلیون 
تومانی است؛ در قانون بودجه ۱۴۰۱ نیز، سقف حقوق 
هفت برابر حداقل حقوق تعیین شــده بود؛ اما از کجا 
بدانیم که این سقف تعیینی رعایت می شود؛ چه متر و 

معیاری برای کشف واقعیت داریم؟
»بند۲۹قانونبرنامهششــم«همچنان

ناکام!
پاسخِ این »از کجا بدانیم« در بند ۲۹ قانون برنامه 
ششم توسعه آمده است؛ بندی که دولت را مکلف کرد 
در نخستین ســال اجرایی شدن این قانون )سال ۹۶( 
ســامانه حقوق و دستمزد مدیران دولتی را راه اندازی 
کند تا مردم به طور شفاف به فیش های حقوقی از وزرا 
و مدیران رده اول گرفته تا کارمندان عادی دسترســی 
داشته باشــند. این سامانه هیچ زمان به جایی نرسید؛ 
بافاصله بعد از تصویب قانون برنامه ششم توسعه در 
مجلس، جمشید انصاری )معاون وقتِ رئیس جمهور 
و رئیس سازمان امور استخدامی کشور( از راه اندازی 
این ســامانه تنها برای نهادهای نظارتی و بدون امکان 
دسترسی مردم به فیش های حقوقی خبر داد. بعد از آن 
در تابستان ۹۸ بخشنامه ای آمد و سازمان ها را مکلف 
کرد که تا پایان شــهریورماه اطاعات خود را در این 
ســامانه ثبت کنند. این بخشنامه هم نتوانست اتفاق 
جدیدی در راســتای شــفافیت مزدی رقم بزند؛ هم 
چنان حقوق مدیران، مشاوران و اعضای هیات مدیره 

نهادها و شرکتها، پشت پرده استتار باقی ماند.
ایــن ماجرا ســر دراز داشــت؛ در آذرماه ۹۹، 
تعــدادی از نمایندگان مجلس یازدهم در قالب ماده 
۲۳۴ آیین نامــه داخلــی مجلــس از دولت به خاطر 
استنکاف از راه اندازی سامانه حقوق و مزایا شکایت 
کردند. اما گویا این شــکایت هــم راه به جایی نبرد 
و هیــچ تغییری اتفاق نیفتاد؛ شــاهد آن، رونمایی از 
حقوق های نجومی مدیران مناطق آزاد، یک مســئول 
دفتر و همچنین سرپرســت سابق وزارت صمت و 
همچنین حقوق های نجومی مدیران یک پتروشیمی 

دولتی دقیقاً یک سال بعد است، در آذرماه ۱۴۰۰.
بهسراغدوسازمانرفتیم:

فیشیندیدیم!
امــا با روی کار آمدن دولت جدید نیز ســامانه 
شــفافیت به جایی نرسید؛ هنوز حقوق های نجومی 
ادامه دارد و هنوز بسیاری از نهادها و ارگان های پول 
ســاز، فیش های حقوقی مدیران خود را در دسترس 
مردم قرار نداده اند، هرچنــد به صراحت وعده داده 
بودند حقوق های نجومی جمع می شود. برای کشف 
ماجرا، در یک جســتجوی میدانی، به سراغ دو نهاد 
دولتی پردرآمد رفتیم تا ببینیم ســامانه فیش حقوقی 
آن ها چگونه کار می کند و آیا به عموم اجازه دسترسی 

به فیش های صادر شده را می دهد یا نه.
اولین سازمان، »شرکت مدیریت منابع آب ایران« 
وابســته به وزارت نیرو است؛ در سایت این شرکت 
وقتی روی گزینه ی »مشاهده پرداختی مدیران« کلیک 
می کنیم، دوباره وارد صفحه اصلی ســایت شرکت 
می شــویم؛ یعنی اصاً چنین مشاهده ای امکان پذیر 
نیست؛ در واقع فقط یک برچسبِ »مشاهده پرداختی 
مدیران« وجود دارد اما ورود به آن، شــما را به جایی 

دیگر هدایت می کند!
دومین ســازمان، »ســازمان خصوصی سازی« 
اســت؛ در ســایت این ســازمان، وقتی »مشــاهده 
پرداختی های مدیــران« را می زنیم، وارد یک صفحه 
خالی می شویم و این عبارت را می بینیم: »این صفحه 
در دست طراحی اســت«. مشخص نیست طراحی 

صفحه ی مورد نظر چه زمانی به پایان می رسد!
در واقع علیرغم انتقادات سفت و سخت دولت 
به فیش های نجومی و عدم اجرای بند ۲۹ برنامه ششم 
در دولت قبلی، هنوز مشــاهده پرداختی مدیران در 
بسیاری از ســازمان ها و نهادها میسر نیست و هنوز 

شفافیت برقرار نشده است!
در سومین روز از آذرماه ۱۴۰۰، ابراهیم رئیسی 
گفت: »حقوق یــک حدی دارد که حد آن باید برای 
تمام افراد شــاغل در دولت و شــرکت های دولتی 
مشــخص شود و بیش از آن میزان هم نباید پرداخت 
شــود. مردم انتظار شنیدن اخباری درباره حقوق های 
چنــد ده میلیونی را ندارنــد و به حقوق نجومی باید 

خاتمه داده شود…«
اما چرا با گذشــت بیش از یکسال، هنوز اخبار 
مــداوم در مورد صدور فیش هــای چند ده میلیونی 
می شــنویم؛ چرا هنوز شــفافیت در کار نیســت و 
چرا نمی توانیم فیش هــای حقوقی مدیرانِ نهادها و 
دســتگاه های زیرمجموعه دولــت را ببینیم. آیا قرار 
است علیرغم اینهمه بخشنامه و قانون و تذکر و تاکید، 
نجومی بگیران همچنان نجومی بگیر بمانند و سال به 

سال »نجومی بگیرتر« شوند؟
این»سقفها«فقطبرایماست!

نادر مرادی )فعال کارگری( با اشــاره به تعیینِ 
سقف حقوق در قوانین بودجه می گوید: این سقف ها 
و حد و مرزها بیشتر برای اقناع افکار عمومی و برای 
ما مردم عادی اســت؛ ما کارگران که هیچ ســهمی از 
همان ســقف قانونی یعنی هفت برابر حداقل حقوق 
هم نداریم چه برسد به بیشتر از آن؛ در تامین اجتماعی 
چنین حقوق بگیرانی نیســتند یا اگر هم باشند، حکم 
استثنا را دارند؛ ســهم ما مزدبگیران از حقوق، همان 
پرداخت های حداقلی است و مالیات پنهانی که بابت 

گرانی کالاها و تورم به دولت می پردازیم…
او از حقوق هــای نجومیِ خــارج از ضابطه و 
فارغ از توانمندی اشخاص انتقاد می کند و می گوید: 
وقتی یک دختر دهه هشتادی به عنوان مدیر دفتر، ۳۳ 
میلیون تومان فیــش حقوقی دارد، یک کارگر معدن 
ذغال ســنگ یا یک کارگر زحمتکش شــهرداری یا 
آتش نشانی که جان خود را در طبق اخاص گذاشته 
و خدمت می کند، چطور انگیزه و امید به آینده داشته 
باشــد؛ این سوال را باید مدیران و دولتمردان جواب 
دهند؛ همان ها که فیش حقوقی شان سرّی است و هیچ 

کس از آن خبردار نمی شود…

سرویس سیاســی- یــک نماینده مجلس 
گفت: لایحه بودجه ســال ۱۴۰۲ تفاوت چندانی 
در اولویت ها، اعداد و ارقام با بودجه ســال ۱۴۰۱ 
ندارد؛ فقط یکسری اعداد و ارقام جابه جا شده اند.
شــهریار حیدری دربــاره ارزیابی خود از 
لایحه بودجه ســال ۱۴۰۲ گفــت: لایحه بودجه 
ســال ۱۴۰۲ تفاوت چندانی در اولویت ها، اعداد 
و ارقام با بودجه با بودجه ســال ۱۴۰۱ ندارد؛ فقط 
یکســری اعداد و ارقام جابه جا شده اند. طرح ها، 
پروژه ها و برنامه ها حول همان بودجه ۱۴۰۱ است 
 زیرا اتفاق خاصی در بودجه ســال ۱۴۰۱ نیفتاده 

است. 
این نماینده مجلس شورای اسامی ادامه داد: 
کل بودجه سال ۱۴۰۱ تا الان در بعضی از استان ۱۰ 
درصد تحقق پیدا کرده اســت و در برخی دیگر از 
مناطق تحقق آن ۲۱ درصد بوده یعنی اتفاق خاصی 
در بحث عمران و اقتصاد و پروژه ها نیفتاده است 

بنابراین از این جهت بودجه سال آینده واقعا تکرار 
همان پروژه ها و اولویت های سال ۱۴۰۱ است.

وی با اشــاره به این که در لایحه بودجه سال 
۱۴۰۲ حقوق کارمنــدان ۲۰ درصد افزایش پیدا 
کرده است، عنوان کرد: این ۲۰ درصد هم عددی 
به نســبت تورم، وضعیت اقتصادی و معیشــتی 

کارمندان نیست. 
نماینده مردم قصر شــیرین بــا بیان این که 
معتقــدم بنا به دلایــل ذکر شــده لایحه بودجه 
ســال ۱۴۰۲ سریع بررســی و تصویب می شود، 
خاطرنشان کرد: البته اولویت مجلس بیشتر برنامه 
هفتم توســعه است تا بودجه سال ۱۴۰۲، ۳گزینه 
در صحن مجلس مطرح شــد که نهایتاً نمایندگان 
ترجیــح دادنــد لایحه بودجه ۱۴۰۲ بررســی و 
تصویب شــود زیرا اگر به آن طرف سال موکول 
شود، باز مشــکاتی در بحث تخصیص و زمان 

اجرای پروژه ها رخ می دهد.
وی ادامه داد: ســال مالی ۱۴۰۱ تا آخر برج ۳ 
است که امیدوارم پروژه هایی که برای سال ۱۴۰۱ 
اولویت گــذاری شــد ه اند و همچنین طرح ها و 
برنامه ها بتوانند در ۱۴۰۲ حداقل ۵۰ درصد تحقق 
پیدا کنند. اما با روندی که پیش می رود، به محض 
تصویب بودجــه ۱۴۰۲، دولت آئین نامه اجرایی 
۱۴۰۲ را تضمیــن می کنــد و عما به این بودجه 

وارد می شــود و از بودجه سال ۱۴۰۱ بسیاری از 
طرح ها و برنامه عقب می افتیم.

حیدری تاکید کرد: به دلیل آن که بودجه سال 
۱۴۰۲ تکرار ۱۴۰۱ اســت و پروژه ها و اولویت ها 
همان اولویت های ۱۴۰۱ است، زمان زیادی را در 

تلفیق نمی برد. 
وی درباره درخواست تمدید برنامه ششم از 
سوی دولت بیان کرد: نباید از برنامه عقب بیفتیم، 
مجلس موافق این اســت که برنامه هفتم در زمان 
مقرر تصویب شود، اما به دلیل آن که بررسی برنامه 
هفتم با لایحه بودجه سال ۱۴۰۲ تداخل پیدا کرده 
از این جهت ممکن اســت با قدری تاخیر بررسی 

شود؛ چراکه حساسیت روی برنامه زیاد است.
ایــن نماینده مجلس شــورای اســامی 
خاطرنشــان کرد: برنامه هفتم؛ برنامه ریزی برای 
۵ ســال اســت و باید تمام اســناد بالا دســتی و 
سیاســت های نظام و کشور را در آن دید، اهداف 
راهبــردی، گام دوم انقاب همه این ها در برنامه 
هفتم باید دیده شــود از این جهت ممکن اســت 
یــک مقدار زمان بر شــود راهــکار قانونی دارد 
امــا بودجه ســال ۱۴۰۲ این طرف ســال تمام 
می شــود و زمان زیــادی نمی برد زیرا همان طور 
 که گفتم اولویــت و پروژه ها همان تکرار ۱۴۰۱ 

است.

در بند ۲۹ قانون برنامه ششم توسعه؛ دولت مکلف شده در نخستین سال اجرایی شدن این قانون )سال ۹۶( سامانه حقوق 
و دستمزد مدیران دولتی را راه اندازی کند تا مردم به طور شفاف به فیش های حقوقی از وزرا و مدیران رده اول گرفته تا کارمندان عادی دسترسی 

داشته باشند اما این سامانه هیچ زمان به جایی نرسید.

سرویس سیاسی- آصفری با بیان 
این که انتصاب دختر عضو شورای شهر 
تهران به عنوان مسئول دفتر او، غیرقانونی 
بــود، گفت: حتی اگر جذب این فرد به 
صورت موقت انجام شــده بود، بازهم 
به کارگیــری او غیرقانونی محســوب 
می شد، چون اگر اعضای شورا به نیروی 
موقت نیاز داشــته باشند، بازهم باید آن 
نیــرو را با طی مراحل قانونی و از طریق 
انجــام آزمون، مصاحبه کاری و فرآیند 
گزینش و با مجوز سازمان شهرداری ها 

و دهیاری های کشور جذب کنند.
در روزهای اخیر موضوع انتشــار فیش حقوقی دختر دهه هشــتادی عضو 
شورای شهر تهران که به عنوان مسئول دفتر او فعالیت می کرد و تایید این موضوع 
توســط دیگر اعضای پارلمان شهری پایتخت، موجب ابهامات زیادی در افکار 
عمومی شــده اســت و با وجود این که روز گذشته، علیرضا نادعلی، سخنگوی 
شــورای شهر تهران از استعفای این شــخص خبر داد و گفت که »خانم فاطمه 
منصورلی، دختر نرگس معدنی پور که فیش حقوقی اش چندی پیش منتشر شده 
بود از سمت خود کناره گیری کرد«، اما هنوز ابهامات ماجرا برطرف نشده است؛ 
بخصوص که احمد وحیدی، وزیر کشور نیز دیروز با صدور دستوری از معاون 
عمرانی وزارت کشور خواست که »مسائل مطرح شده درباره فیش حقوقی یکی 
از اعضای دفتر عضو شــورای شــهر تهران را بررسی و نتیجه را گزارش کند.«  
مهمترین ابهامی که تا پیش از اســتعفای دختر نرگس معدنی پور از سمت خود 
مطرح بود و البته همچنان نیز این ابهام پابرجاســت، این اســت که با وجود این 
که مســئولان شورای شــهر می گویند مبلغ ۳۳ میلیون تومان درج شده در فیش 
منتشرشــده، مربوط به حقوق یک ماه نیســت و شامل معوقات ماه های قبل می 
شود، ولی بازهم جای طرح این سوال وجود دارد که حقوق این فرد دقیقا چقدر 
بوده است؟ در بیانیه دو روز پیش روابط عمومی شورای شهر تهران، پاسخ دقیقی 
به این سوال داده نشد و تنها به ذکر این نکته اکتفا شد که حقوق ماهانه این فرد 
در فروردین ۱۴۰۱، ۱۱ میلیون تومان بوده که در ســال جاری مانند سایر پرسنل 
شــهرداری با افزایش ۵۷ درصدی همراه شده است.  در این میان اگرچه مهدی 
چمران، رئیس شــورای شــهر تهران در مصاحبه خود درباره ماجرای اخیر  که 
پیش از استعفای دختر عضو شورای انجام شد، گفته بود که »این فرد ماهانه بین 
۱۵ تا ۱۶ میلیون تومان حقوق می گیرد« و همچنین روی این نکته تاکید کرده بود 
که »اعضای شــورای شهر می توانند با خودشان مسئول دفتر و مشاور بیاورند«، 
ولی بازهم این سوال مطرح است در شرایطی که کارگران شهرداری و نیروهای 
خدمات شهری با توجه به تورم موجود ماهانه حداقل حقوق را می گیرند، اساسا 
چرا دختر جوان یک عضو شــورای شــهر تهران، باید بسیار بیشتر از این نیروها 

حقوق بگیرد و حالا با فشار افکار عمومی مجبور به استعفا شود؟  
بهکارگیریبستگاناعضادرشورایشهر،تبعیضوبیعدالتی

است
محمدحسن آصفری، نایب رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و شوراهای 
مجلس شورای اسامی نیز ضمن استقبال از استعفای دختر عضو شورای شهر 
تهران و البته انتقاد از انتصاب این فرد به عنوان مسئول دفتر از ابتدای دوره ششم 
شورا تا کنون گفت: نمی دانم آقای چمران براساس چه قانونی گفته بودند که هر 
عضو شورا می تواند یک نفر را با خودش به شورای شهر بیاورد، چون شهرداری 
تهران آن قدر نیروی مازاد دارد که اعضای محترم شــورای شــهر می توانند یکی 
از همیــن نیروها را به عنوان رئیس دفتر خــود انتخاب کنند. وی افزود: این که 
وقتی یک شخص مسئولیتی می گیرد و سریعا پسر، دختر، پسرخاله، دخترخاله، 
پسرعمو یا سایر بستگان خود را روی کار می آورد، نوعی تبعیض و بی عدالتی 
است که خوشبختانه در این مورد جلوی این اتفاق گرفته شد، زیرا بالاخره یک 
زمان باید فرصت به کسانی برسد که در نوبت حضور در آزمون های استخدامی 
جهت اشــتغال در نهادهای دولتی و عمومی قرار گرفته اند و بهتر است اعضای 
محترم شوراهای شهر برای جذب نیروهای مورد نیاز خود از همین افراد استفاده 

کنند. 
مسئولیتداشــتن،امتیازیبرایجذببستگاندرسمتهای

مختلفنیست
آصفری در بخش دیگری از صحبت های خود گفت: پســت و مسئولیت 
نباید برای کســی به عنوان امتیاز محسوب شود تا اشخاص بتوانند براساس این 
امتیاز، بســتگان خود را در ســمت های مختلف جذب کنند؛ یعنی کسانی که به 
پســتی می رسند، نباید فکر کنند که می توانند بدون طی روال قانونی و گذراندن 
مراحل آزمون و گزینش، یکی از اطرافیان خود را در یک سمت منصوب کنند. 
وی در ادامه تاکید کرد: تکرار این گونه رفتارها غیر از این که مردم را نسبت به 
مسئولین بی اعتماد می کند و باعث گایه مندی و اعتراض افکار عمومی می شود، 
هیچ حاصل دیگری ندارد و در ماجرای اخیر نیز به نظر می رسد حساسیت بالای 

افکار عمومی نقش مهمی در استعفای فرد مورد نظر از سمت خود داشت. 
احساستبعیضدرمیانکارگرانشهرداریباپرداختحقوق

بالابهمسئولدفترعضوشورا
نایب رئیس کمیسیون شوراهای مجلس با بیان این که پرداخت حقوق بالا 
به فرزند یک عضو شورای شهر به هیچ وجه قابل قبول نبود، عنوان کرد: اعضای 
شورای شهر خودشان نباید هیچ حقوقی دریافت کنند و فقط می توانند مبالغی را 
به عنوان حق جلسه از شورا بگیرند. بنابراین وقتی فیش حقوقی مسئول دفتر یک 
عضو شــورا با چنین ارقامی منتشر می شود، جای این سوال وجود دارد که مگر 
مجموع حق جلسات خود عضو محترم شورای شهر در طول یک ماه چقدر است 
که مسئول دفتر ایشان، چنین مبلغی را به عنوان حقوق ماهانه دریافت می کرد؟ 

نماینده مردم اراک در مجلس ادامه داد: وقتی یک کارگر شــهرداری که در 
ســرما و گرما زحمت می کشد، با اضافه شدن مبالغ اضافه کار، حق عائله مندی، 
پــاداش و ... شــاید ماهانه ۱۲ میلیون تومان هم حقــوق نگیرد، پرداخت چنین 
حقوقی به مســئول دفتر یک عضو شــورا فارغ از این که از بســتگان او باشــد 
یا خیر، باعث احســاس تبعیض در میان پرســنل شهرداری بخصوص کارگران 

زحمت کش و نیروهای خدمات شهری می شود. 
هرگونهجذبنیرودرشــوراهایشــهربایدبامجوزسازمان

شهرداریهاباشد
آصفری با بیان این که انتصاب فرزند عضو شــورای شــهر تهران به عنوان 
مســئول دفتر او، غیرقانونی بود، عنوان کرد: شــوراهای شهر پیش از جذب هر 
نیرویی که نیاز دارند، باید از ســازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور مجوز 
بگیرند. البته خود شــوراها چون درآمدی ندارند که بخواهند حقوقی پرداخت 
کنند، حق جذب نیرو ندارند و نیروهای شــوراها توسط شهرداری های مربوطه 
به کارگیری می شوند که این به کارگیری نیز باید با مجوز سازمان شهرداری های 
وزارت کشور باشد.  نایب رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و شوراهای مجلس 
ادامه داد: حتی اگر جذب این فرد به صورت موقت انجام شــده بود، بازهم بهتر 
است اعضای شورا نیروهای موقت مورد نیاز خود را از طریق شهرداری مأمور 
کنند، نه این که از بیرون شهرداری نیرو بگیرند. در واقع، اعضای محترم شوراهای 
شهر هر زمان که به نیروی موقت نیاز داشته باشند، باید آن نیرو را با طی مراحل 
قانونی و از طریق انجام آزمون، مصاحبه کاری و فرآیند گزینش و با مجوز سازمان 

شهرداری ها و دهیاری های کشور جذب کنند. 
وی در پایان تصریح کرد: هرگونه جذب نیرو در شورای شهر باید با مجوز 
ســازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور انجام شود و با وجود این که فرزند 
عضو شورای شهر تهران استعفا داده است، هنوز هم معتقدیم که از ابتدا انتصاب 

او به عنوان مسئول دفتر غیرقانونی بود.

نایب رئیس کمیسیون شوراهای مجلس  :

انتصاب دختر عضو شورای شهر تهران 
به عنوان مسئول دفتر غیرقانونی بود

به ضرر زن است 

لاتاری ملی 

لاتاری ملی 

توییت گنجی 

»چند دختر بدحجاب« 

قطع می شود

مسئول دفتر مادرش 

باید استفاده می کردیم

احضار کرد

دستگیر شد

»قهر اجتماعی« 

زمستان سرد اروپا

اخبار ویژه ...

انسیه خزعلی معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور گفت: در نشست 
ســال قبل ســازمان ملل، مدیر اجرایی بخش زنان پرسشی را مطرح کرد که چرا 
شما برابری زن و مرد را نمی پذیرید؟ در پاسخ گفتم که تساوی به ضرر زن است 
و ما قبول نداریم . اما عدالت را می پذیریم. تســاوی یعنی زن و مرد در هزینه ها 
مشارکت داشته باشند و به طور یکسان بار و فشار زندگی را تحمل کنند درحالی 
که این تســاوی در جســم آنها وجود ندارد و از این رو تساوی به ضرر زن است، 
اما عدالت، تقســیم کار، تقســیم مسئولیت و قرار دادن زن و مرد در جایگاه خود 

کمک کننده است.

مجید عشقی رئیس سازمان بورس گفت : بر اساس آخرین آمار ثبت نامی 
نزدیک به ۱۰ میلیون نفر برای ۲۰ هزار خودرو ثبت نام کردند. طبق محاســبات 
از ۸۵ میلیون نفر جمعیت کشور ۷۳ میلیون نفر به دلایل مختلف از جمله اینکه 
صاحب خودرو یا زیر ۱۸ سال هستند، نمیتوانستند شرکت کنند. از ۱۲ میلیون نفر 
باقی مانده ۱۰ میلیون نفر شرکت کردند. این یک لاتاری ملی به تمام معنا است. 
در یک بخت آزمایی میخواهیم خودرو بفروشــیم، یک توزیع رانت بی هدف. 
این فرایند غیر از تبعات اقتصادی باید از نظر علمی بررســی شود که چه تبعات 
اجتماعی دارد. اینکه ۱۰ میلیون نفر را درگیر لاتاری می کنیم و کا ۲۰ هزار خودرو 

دست مردم می دهیم.

مجید عشقی رئیس سازمان بورس گفت : بر اساس آخرین آمار ثبت نامی 
نزدیک به ۱۰ میلیون نفر برای ۲۰ هزار خودرو ثبت نام کردند. طبق محاســبات 
از ۸۵ میلیون نفر جمعیت کشور ۷۳ میلیون نفر به دلایل مختلف از جمله اینکه 
صاحب خودرو یا زیر ۱۸ سال هستند، نمیتوانستند شرکت کنند. از ۱۲ میلیون نفر 
باقی مانده ۱۰ میلیون نفر شرکت کردند. این یک لاتاری ملی به تمام معنا است. 
در یک بخت آزمایی میخواهیم خودرو بفروشــیم، یک توزیع رانت بی هدف. 
این فرایند غیر از تبعات اقتصادی باید از نظر علمی بررســی شود که چه تبعات 
اجتماعی دارد. اینکه ۱۰ میلیون نفر را درگیر لاتاری می کنیم و کا ۲۰ هزار خودرو 

دست مردم می دهیم.

عبدالله گنجی، عضو شورای اطاع رسانی دولت در توییتی نوشت: سرمای 
حال از جهت گســتردگی-کل کشــور-و از جهت عمق سرما بی سابقه است. 
اکنون در ده استان کشور میانگین سرما ۱۰درجه زیر صفر است. علیرغم کاهش 
گاز وصولی ترکمنســتان گاز شمال قطع نشــد باید خدا قوت گفت به مدیران 
وزارت نفت و قدردان بود که بدون افزایش زیرساخت جدید در سال های گذشته 

مدیریت خوبی کردند.

ســرهنگ صیادی فرمانده انتظامی شهرســتان بوشهر گفت : در پی انتشار 
کلیپی از تعرض چند دختر بدحجاب به احدی از بانوان آمر به معروف در خیابان 
ساحلی بوشهر ، پیگیری موضوع با هماهنگی قضایی در دستور کار پلیس قرار 
گرفت که پس از شناسایی، متهمان احضار و با تشکیل پرونده جهت سیر مراحل 
قانونی به مرجع ذیصاح قضایی معرفی و خودروی آنان نیز توقیف و به پارکینگ 
دلالت گردید. سرهنگ صیادی گفت: پس از شناسایی، متهمان احضار و با تشکیل 
پرونده جهت سیر مراحل قانونی به مرجع ذیصاح قضایی معرفی و خودروی 

آنان نیز توقیف شد.

رئیس سازمان سنجش گفت : حلقه های امنیتی زیادی را تعریف کردیم و 
آگاه هم هستیم که اینترنت با زندگی مردم گره خورده است. پیش بینی کردیم و 
از دولت خواستیم که امکان ارسال و دریافت فایل وجود نداشته باشد که مصوب 
شد در اینترنت همراه در حوزه های شبکه های پیام رسان محدودیت داریم. این 
محدودیت در شهرهای محل حوزه امتحانی است. رئیس سازمان سنجش یادآور 
شــد: حلقه های امنیتی زیادی را تعریف کردیم و آگاه هم هســتیم که اینترنت با 
زندگی مردم گره خورده است. پیش بینی کردیم و از دولت خواستیم که امکان 
ارســال و دریافت فایل وجود نداشته باشد که مصوب شد در اینترنت همراه در 
حوزه های شــبکه های پیام رسان محدودیت داریم. این محدودیت در شهرهای 
محل حوزه امتحانی اســت. وی افزود: این موضوع خواسته مردم هم است و از 
این بابت و به شــکل نقطه ای محدودیت اعمال می شــود. درباره اینترنت ثابت 

محدودیتی وجود ندارد.

با توجه به حواشی ایجاد شده در خصوص فیش حقوقی مسئول دفتر نرگس 
معدنی پور، دختر این عضو شــورای اسامی شهر تهران استعفای خود را تقدیم 

شورای اسامی شهر تهران کرد.

علی اکبر رائفی پور با بیان اینکه هاشمی رفسنجانی با عرب ها، خاتمی با اروپا 
و احمدی نژاد با آمریکای لاتین روابط خوبی داشتند و می توانستیم با استفاده از 
ظرفیت این افراد و برقراری روابط با محوریت آنان با این کشورها، وضعیت بهتری 
را برای کشور رقم بزنیم، گفت: اما از آنها به نفع منافع ملی بهره برداری نکردیم. 
این موضوعات مسائلی است که باید از آنها در شیوه حکمرانی خوب به درستی 

استفاده کنیم و صرفا منافع ملی را در این قالب تعقیب کنیم.

یک سخنگوی وزارت امور خارجه آلمان از احضار سفیر ایران در برلین به 
دلایل حقوق بشری خبر داد.به گزارش خبرگزاری رویترز، یک سخنگوی وزارت 
امور خارجه آلمان گفت که این کشــور ســفیر ایران در برلین را به وزارت امور 
خارجه احضار کرده است.به گفته او، وزارت امور خارجه آلمان برای گفت وگو 
درباره نگرانی ها پیرامون سوابق اقدامات تهران در زمینه حقوق بشر، سفیر ایران 

را احضار کرده است.

جماران از دســتگیری محیا واحدی، فعال حقــوق کودکان خبر داد.محیا 
واحدی، فعال حقوق کودکان و عضو هیات مدیره »جمعیت امام علی« در محل 
کارش دســتگیر شــده است. برادر او در توییتر نوشت بازداشت با ضبط وسایل 

الکترونیکی او و بدون هیچ توضیحی انجام گرفته است.

علیرضابیگی گفت: گویــا ترجیح می دهیم به همین وضعیت که مردم در 
قهر اجتماعی به سر می برند روزها را بگذارانیم و انتظار داریم گندمی که کاشتیم 

نتیجه اش گابی شود که این امکان پذیر نیست.

مصطفی نخعی عضو کمیسیون انرژی مجلس با بیان اینکه اروپا تا ۲۰ درصد 
مصرف گاز خود را ذخیره سازی می کنند، به همین دلیل توانسته زمستان سرد و 
سخت خود را از این طریق مدیریت کند، گفت: متاسفانه میزان ذخیره سازی در 

ایران صرفا حدود یک و نیم درصد است.
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